
 

 

 

 

 12.12.23                                     בס"ד

 

 המועצה להשכלה גבוהה בישראל -לכבוד: ועדת פיקוח ואכיפה  

 

 הנדון: פתיחת סמסטר א' תשפ"ד באוניברסיטה הפתוחה

 

 שלום רב, 

מזה   הפתוחה  באוניברסיטה  והסטודנטיות  הסטודנטים  אגודת  כיו"ר  מכהנת  ואני  לוי  יוכי  שמי 

וחצי. בימי שגרה מתקיים קשר שוטף בין אגודת הסטודנטים והסטודנטיות לבין ההנהלה  כשנה  

באוניברסיטה, אך תקופת המלחמה הביאה עמה בעיות ואתגרים חדשים שטרם ניצבנו בפניהם,  

לא   בפתוחה  והסטודנטיות  הסטודנטים  בו  חודש  לאחר  אחרון  כמוצא  אליכם  פונה  אני  וכעת 

 ניברסיטה.  מקבלים/ות מענה הולם מהאו

כידוע לכם, האוניברסיטה הפתוחה פתחה את שנת הלימודים ראשונה מבין כלל האוניברסיטאות,  

בין היתר בעקבות המבנה החריג ואופי הלימודים השונה במהותו מכלל המוסדות האחרים. אנו  

באגודת הסטודנטים והסטודנטיות ניסינו לתת את המענה המירבי לסטודנטים ולסטודנטיות שלנו  

ך קיימנו פגישות רבות עם הנהלת המוסד בדבר בניית מתווה הולם וראוי עבור משרתי  ולאורך הדר

כל זאת כמובן בשיתוף פעולה    -ומשרתות מילואים, משרתי קבע וכוחות הביטחון, וכן נשותיהם/ן  

 מלא עם המוסד. 

כיום אנו נמצאים בבעיה. כלל המוסדות האקדמיים, שבניגוד לאוניברסיטה הפתוחה אף הקדימו  

לעשות ושלחו מתווה מפורט ומסודר חרף העובדה כי טרם נפתחה אצלם השנה בכלל, הצליחו לייצר  

האוניברסיטה   לעיל  וכאמור  שלהם,  והסטודנטיות  הסטודנטים  בקרב  מסוימת  ודאות  תחושת 

לא צלחה  כל הפתרונות    הפתוחה  נשלח מתווה מעודכן עם  עתה לא  עד  כי  במשימה הזו. הייתכן 

לפי    החל שצריכים לתת עליהם את הדעת, כפי שהמוסדות האחרים עשו? )מזכירה כי הסמסטר כבר  

כשבוע וחצי, ומוסדות אחרים שמתחילים ללמד בסוף החודש כבר פרסמו מתווה ראוי עוד בטרם  

 נפתחה השנה בפועל(. 

לא אשת מלחמות אני, ואני בהחלט אוהבת לדון על דברים, יודעת להקשיב ולהכיל את כלל הצדדים  

לא אתן   זאת,  עם  שלי.  המוסד  מול  מקסימלי  פעולה  בשיתוף  לעבוד תמיד  מנסה  וכן  המעורבים 

לדברים להימרח באופן הזה יותר. הסטודנטים והסטודנטיות בפתוחה חווים חוסר ודאות מוחלט,  

ם בחששות רבים, ודאגתם העליונה היא כיצד יצליחו לחזור לספסל הלימודים ולהדביק  הם מוצפי

 את הפערים שפספסו בזמן שלחמו בגופם על מנת להגן על מדינת ישראל. 

 אשמח לפרט בפניכם במכתב זה את הנקודות הרלוונטיות, ולקבל את התייחסותכם בכתב לאמור. 



 

 

 

 

 

עבור סטודנטים וסטודנטיות שלא ניגשו    -   2023סטודנטים/ות שנפגעו מבחינות סמסטר קיץ  

)אשר בוטלו בעקבות המלחמה(, האוניברסיטה אפשרה קבלת פטור   2023למבחני סמסטר קיץ 

מקורסים אלו )"עובר בינארי"( או פתרון אחר בדמות ציון על בסיס הגשת מטלות או בחינה  

ספיקו להיבחן במועד  שלא ניתן לוותר עליה, פתרון תלוי בחוג. אולם, במקרה של סטודנטים שה 

את קבלת    לא אפשרהבבחינה(, האוניברסיטה   60-)אך קיבלו מתחת ל  2023יחיד בסמסטר קיץ  

מדוע דינם שונה  הפטור או פתרון אחר, אך בהחלט לא היססה לדחות להם את מועד ההיבחנות.  

נטים האלו סובלים במיוחד מהמצב בשל העובדה שהם הסטוד   משל סטודנטים שלא נבחנו כלל?

לילדים   סידור  חופש מהעבודה, מצאו  פרטיים,  שיעורים  לקחו  )שלא    -כבר  בסוף  נבחנו  ולא 

 באשמתם כמובן(.  

*תחת אוכלוסיית הסטודנטים/ות לעיל נכללים גם לוחמים, סטודנטים משרתי קבע, סטודנטים  

ומעבר   לבתיהם,  מחוץ  חודשיים  כבר  המתגוררים  מהעוטף  ומפונים  הביטחון  כוחות  משרתי 

הבחינה   מועקת  ראוי,  באופן  סמסטר  להתחיל  יכולים  לא  הם  בו  הנוכחי  במצב  למורכבות 

 בפתרון שהוצע מרחפת מעל ראשם. שנדחתה ללא לקיחתם בחשבון 

לא הגיוני שסטודנט שלא ניגש כלל לבחינה ולא למד אליה יקבל עובר בינארי, ואלו שכן השקיעו  

ולמדו ייאלצו להיבחן מחדש רק כי נכשלו במועד א ומעבר לכך, כבר חוו תחושת כשלון ועוגמת  

נפש וכעת שוב עם דחיית הבחינה ברגע האחרון ולאחר שהתכוננו לקראתה רבות. אנו מבקשים  

 א זהה בשל העובדה שהנסיבות שבגינן לא נבחנו הינן זהות. שדינם יה

   -החלת ההטבות וההקלות גם על נשות המילואימניקים/כוחות הביטחון/משרתי קבע  

נמוך מאוד   )בהיקף  מילואים  משרתי  עבור  הוצגו הקלות מסוימות  א' תשפ"ד  עבור סמסטר 

אנו   המילואים.  משרתי  נשות  זה  במתווה  נכללו  לא  זאת,  עם  אחרים(.  למוסדות  בהשוואה 

סבורים באגודת הסטודנטים והסטודנטיות כי לנשות המילואים קשה לא פחות מאשר למשרתי  

ים קטנים בבית ונאלצות להתמודד עם השגרה המטורפת הזו  המילואים עצמם. רובן עם ילד

בגפן. אנו מבקשים להחיל את ההקלות גם על נשות המילואים: אפשרות לביטול קורס ללא  

 דמי ביטול, קבוצות תגבור מצומצמות וכן "אישי בלמידה" הנחייה פרטנית ח"פ.  

שמבחינתנו   נקודות  מס'  על  לוחצת  האגודה  האוניברסיטה,  ע"י  שפורסם  המתווה  בעקבות 

יכולות להוות בשורה לסטודנטים שנמצאים בחוסר ודאות בימים אלו ומאד כועסים על כך  

 שהמוסד פתח את הלימודים ללא מתווה ראוי מספיק. להלן הנקודות שהצגנו למוסד: 

 הרחבת ההקלות האקדמיות עבור נשות המילואימניקים. ●

הביטחון  ● כוחות  מקרב  המשרתים  והסטודנטיות  הסטודנטים  עבור  מלא  נק"ז  מתן 

בר שלשמחתינו נראה המל"ג( דנק"ז מקסימליים כפי שהמליץ    6כולם ללא הפרדה. )

 .כי יאושר בקרוב



 

 

 

 

 המרת ציון מספרי לציון עובר בינארי בקורס אחד לפחות בשנת תשפ"ד .   ●

 מועד מיוחד נוסף להיבחנות בעקבות המלחמה במידה ויהי צורך בכך.  ●

שסטודנטים יידעו   - פרסום קריטריונים של מלגות למשרתי כוחות הביטחון והמפונים   ●

 עומדים בקריטריונים לקבלת מלגה. האם הם 

יקבלו    ● הם  ללמוד  ישובו  לא  ומילואימניקים  במידה  שלאחריו  מדויק  תאריך  מתן 

 זכויות זהות בסמסטר העוקב.

 

 בתקווה לסיוע וטיפול ראוי ומיידי בנושא 

 יוכי לוי,

 יו"ר אגודת הסטודנטיות והסטודנטים של האוניברסיטה הפתוחה 

 

 

 

 

 

 


